
Sreda, 28.04.2021. 
Razred: 7/3 
Nastavnik: Vidak Vulić 
 
Dobar dan, dragi đaci 
 

Danas ćemo da ponovimo gradivo za pismeni zadatak koji će da bude 12.05.2021. 
Zadaci su: 

- Poređenje prideva 
- Veznici und, oder, aber, denn 
- Prevod sa str. 54, imamo 5 kratkih tekstova u oblačićima. 

Svi zadaci su (više-manje) poznati od ranije, te ćemo da damo standardne primere, bez nekih 
posebnih objašnjenja, jer se radi o ponavljanju. 
 

1. Poređenje prideva 

Positiv     Komparativ   
                                        Superlativ 
                  am … sten           der, die, das … ste 

alt             älter                                  am ältesten           der, die das älteste          
jung          jünger                              am jüngsten          der, die, das jüngste 
kalt           kälter                               am kältesten         der, die, das kälteste 
warm       wärmer                            am wärmsten        der, die, das wärmste 
hoch         höher                               am höchsten         der, die das höchste 
nah           näher                               am nächsten          der, die, das nächste 
klein         kleiner                            am kleinsten          der, die, das kleinste 
groß         größer                             am größten            der, die, das größte 
lang          länger                             am längsten           der, die, das längste 
 
izuzeci: 
gut           besser                              am besten               der, die, das beste 
viel          mehr                                am meisten             der, die, das meiste 
gern        lieber                               am liebsten             der, die, das liebste 

Pozitiv, značenje – wie, kao 

Osnovni oblik prideva naziva se pozitiv: star, mlad, hladan odnosno u našoj tabeli: alt, jung, 
kalt i ostali 
 

Die Frau ist jung. Žena je lepa 

Das Haus ist groß. 

Pozitiv koristimo  kada su 2 osobe, objekta, predmeta, pojave ili pojmovi u istom – 
ravnopravnom odnosu, kao  – wie. 

Sie ist so stark wie er. Ona je snažna/jaka kao on. 



Poređenja na istom nivou su moguća i sa ovim kombinacijama: 

 genauso … wie, isto kao 
 nicht so … wie, ne kao 
 fast so … wie, gotovo kao 

Das Wetter ist heute genauso kalt wie gestern. Vreme je danas isto tako hladno kao juče. 

Primer u rečenici na testu: 
Er ist so ___ wie ich. (klein) 
Rešenje je Er so klein wie ich, vidimo karakteristične rečice za pozitiv (so  wie). Kada vidimo 
te rečice uvek koristimo pozitiv, odnosno pridev koji je u zagradi, u ovom slučaju klein. 

Komparativ, značenje – als, od 

Ako želimo da iskažemo da 2 osobe, objekti, predmeti, pojave ili pojmovi nisu zastupljeni  u 
istom odnosu, u tom slučaju imamo komparativ. 

Neko je viši, lepši, pametniji, jači, iskusniji od (als) mene, to je komparativ. 

U našoj tabeli – älter, jünger, kälter i ostali. 

Sie ist stärker* als er. Ona je jača od njega. 

Komparativ se gradi tako što se na oblik pozitiva doda nastavak – er. 

*postoje slučajevi kada u komparativu imamo umlaut – stark, stärker, ili se dešavaju neke 
druge glasovne promene 

Primer u rečenici na testu: 
Sie ist ___ als er. (alt) 
Rešenje je Sie ist älter als er, vidimo karakteristične rečicu za komparativ (als). Kada vidimo tu 
rečicu uvek koristimo komparativ, u ovom slučaju älter. 

Superlativ, značenje  

Superlativ je najviši stepen poređenja, to je ono što je naj -. 

Ako pogledamo tabelu za superaltiv videćemo 2 kolone: 

1. am….sten 

Ako se oblik superlativa koristi priloški, uz glagol onda se koristi ova forma i ona je 
nepromenljiva, ista za sva lica, jedninu i množinu. 

Er rennt am schnellsten. On trči najbrže. 

Isti oblik je iako je u pitanju ona ili oni – am schnellsten 

Der Mount Everest ist am höchsten. 



 
Primer u rečenici na testu: 
Wir sind ______. (gut) 
Rešenje je Wir sind am besten, vidimo da u ovoj rečenici ne postoje poredbene rečice (so  wie 
za pozitiv, odnosno als za komparativ), takođe nema ni imenice. Kada vidimo da ne postoje te 
rečice i imenica sa njima uvek koristimo ovaj priloški oblik superlativa. 

2. der, die, das …..ste 

 Ako oblik superaltiva stoji ispred imenice onda se koristi formula: 

određeni član + ste 

Er ist der schnellste Läufer. On je najbrži trkač. 

Der Mount Everest ist der höchste Berg der Erde. 

 
Primer u rečenici na testu: 
Die Donau ist ______. (lang, der Fluß) 
Rešenje je Die Donau ist der längste Fluß, vidimo da u ovoj rečenici ne postoje poredbene 
rečice (so  wie za pozitiv, odnosno als za komparativ), ali postoji imenica. Kada vidimo da ne 
postoje te rečice i da postoji imenica uvek koristimo ovaj oblik superlativa. 
 

2. 

Veznici aber, und, oder, denn 
Glavne rečenice povezujemo nezavisnim veznicima (nem. nebenordnende Konjunktionen). 
Obratite pažnju u kojim rečenicama se koristi zarez, u kojima ne. 

Nezavisni veznici su : aber, und, oder, denn 

Primeri: 

Sonja ist Lehrerin. Sie unterrichtet am Gymnasium. 

Sonja ist Lehrerin und sie unterrichtet am Gymnasium. 

 

Wir sollen jetzt lernen. Wir bestehen unsere Prüfungen nicht. 

Wir sollen jetzt lernen oder wir bestehen unsere Prüfungen nicht. 

  

 



Holger kocht gut. Er kocht nicht oft. 

Holger kocht gut, aber er kocht nicht oft. 

  

Jens ist stark erkältet. Er raucht trotzdem. 

Jens ist stark erkältet, aber er raucht trotzdem. 

  

Ihr habt nicht gearbeitet. Ihr habt geschlafen. 

Ihr habt nicht gearbeitet, sondern ihr habt geschlafen. 

  

Er möchte zu Hause bleiben. Er ist müde 

Er möchte zu Hause bleiben, denn er ist müde. 

3. 

Tekst sa str. 54 

1. 
herum hängen – gluvariti 
tun – raditi 
nichts – ništa 
vor allem – pre svega 
 
2. 
oft – često 
egal was – bilo šta 
Spaß machen – pričinjavati zadovoljstvo 
tanzen – plesati 
zeichnen – crtati 
 
3. 
Sport treiben – baviti se sportom 
manchmal – ponekad 
 
4. 
sich treffen – sresti se 
bummeln – dangubiti 
am Wochenende – vikendom 
ausgehen – izaći 
 
 



5. 
Schlagzug spielen – svirati bubnjeve 
die Schulband – školski bend 
Wir treten auf – mi nastupamo 
ins Konzerte gehen – ići na koncerte 
 
 


